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PROTOKÓŁ NR 1/19 
POSIEDZENIA KOMISJI BUDŻETU I GOSPODARKI 

z dnia 23 stycznia 2019 r. 
  
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 13:00 w Starostwie Powiatowym w Gryfinie przy  
ul. Sprzymierzonych 4, zakończyło się o godz. 15:20. W posiedzeniu udział wzięło  
5 członków komisji (lista obecności- zał. nr 1), Starosta Powiatowy Wojciech Konarski, 
Skarbnik Powiatu Janina Niwa, Przewodniczący Rady Powiatu Roman Michalski. Stwierdził 
quorum i obrady poprowadził Przewodniczący Komisji Hubert Andrych. Głównym tematem 
posiedzenia była analiza i opiniowanie projektów uchwał na IV sesję Rady Powiatu.   
 
Ad. 2  
Porządek obrad 1 posiedzenia Komisji Budżetu i Gospodarki został przedstawiony, stanowi - 
zał. nr 2.  
 
Ad. 3 Analiza i opiniowanie projektów uchwał na IV sesję Rady Powiatu w Gryfinie. 
 
 

I. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia planów pracy 
komisji stałych Rady Powiatu w Gryfinie na 2019 r. (druk nr 3/IV). 

  
Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Hubert Andrych rozpoczął posiedzenie 
Komisji od omawiania druku nr 3. Dodał, że Radny Pan Tomasz Mirakowski wyszedł  
z  propozycja napisania regulaminu prac Komisji, jednak ustalono, że na razie nie ma takiej 
konieczności. Gdyby się pojawiła, to można wrócić do tego pomysłu. Następnie odnosząc się 
do propozycji do planu pracy Komisji Budżetu i Gospodarki przysłanej przez Radnego 
Wojciecha Długoborskiego, zaproponował, aby zawrzeć ją w dwóch punktach. 
 
Radny Wojciech Długoborski zgodził się, aby te punkty zostały w takim brzmieniu, jednak 
zaznaczył, że będzie chciał je bardziej szczegółowo rozwijać w trakcie realizacji planu.  
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Hubert Andrych zaproponował 
wykreślenie punktu dotyczącego informacji Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego 
w Gryfinie z zakresu realizacji zadań w 2018 r. Dodał, że jest to punkt zaczerpnięty z planu 
pracy poprzedniej Komisji. 
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że zarówno Rada Powiatu, jak również 
żadna Komisja Rady Powiatu nie mają kompetencji do przyjmowania informacji od 
Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego, gdyż podlega on bezpośrednio 
Wojewódzkiemu Inspektorowi Nadzoru Budowlanemu. Można go zaprosić, jednak może się 
tak okazać, że nie przyjdzie. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Hubert Andrych następnie zaproponował 
wykreślenie punktu dotyczącego wydatków związanych z oświatą i edukacją realizowanych 
w 2019 r. 
  
Radny Wojciech Długoborski powiedział, że to są finanse czyli budżet a oświata jest dużą 
sferą finansowaną przez samorządy, w związku z czym można ten punkt zostawić. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Hubert Andrych zaproponował 
połączenie punktu 10 i 11 z planu pracy Komisji w jeden. Następnie korektę treści punktu  
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nr 13 oraz zmianę punktu 16, proponując wykreślenie kwartalnej opinii sprawozdań  
z wykonania budżetu. 
 
Skarbnik Powiatu Janina Niwa dodała, że opinia kwartalna tak samo jak półroczna czy 
roczna jest obowiązkowa i pełna w tym znaczeniu, że za te kwartały, pół roku i rok wykazuje 
się co do szczegółowości stanu zaangażowania, zobowiązań, wykonania planu. 
 
Radny Wojciech Długoborski zapytał o swoją propozycję, która nie została ujęta w planie 
pracy Komisji mianowicie temat „analiza zadłużenia Powiatu w poszczególnych kadencjach, 
wskaźniki, tendencje”.  
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Hubert Andrych zaproponował, aby 
Radny zgłosił ten temat na sesji w formie interpelacji. 
 
Radny Jerzy Zgoda przedstawił pewne rozwiązanie. Ze względu na to, że Komisja w swoim 
planie ma punkt pt. „Ocena wykonania budżetu Powiatu Gryfińskiego za rok 2018  
i informacja o środkach zewnętrznych pozyskanych przez Powiat Gryfiński na realizację 
zadań i inwestycji  w 2018 roku” zaproponował dodanie do niego zapisu „analiza stanu 
zadłużenia Powiatu przedstawiona w latach”. 

 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały. 

 

II. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie uchwalenia planu pracy 
Rady Powiatu w Gryfinie na 2019 r.( druk nr 2). 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Roman Michalski powiedział, że do planu pracy Rady 
Powiatu wniesiona została jedna poprawka dotycząca punktu pt. „Informacja z działalności 
bieżącej szpitala powiatowego prowadzonego przez Spółkę z o.o. „Szpital Powiatowy   
w Gryfinie”. Dotychczas punkt ten był umieszczony w okresie listopad/grudzień, natomiast 
jest propozycja, aby go dołożyć do okresu marzec/kwiecień. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały ze zmianą. 

 

Radny Tomasz Mirakowski odniósł się jeszcze do planu pracy Komisji Spraw Społecznych 
i Zdrowia. Chodziło o punkt pt. „bieżące nadzorowanie zagadnień związanych  
z zabezpieczeniem świadczeń medycznych na terenie Powiatu Gryfińskiego w 2019 r.” W 
podpunkcie a są zapisane świadczenia szpitalne, natomiast według Radnego powinno być 
świadczenia realizowane przez szpital, gdyż jest to szersze zagadnienie. W kwestii 
pozostałych podpunktów Radny podkreślił, że niektórzy kierownicy i dyrektorzy placówek, 
którzy nie podlegają Starostwu nie chcą pokazywać swoich danych statystycznych, 
zasłaniając się tajemnicą zawodową. Radny proponuje, aby skoncentrować się na tym, co jest 
w zakresie kompetencji szpitala, który to jest bardzo szeroki. Radny rozważał możliwość 

http://bip.gryfino.powiat.pl/uchwradaproj/20194/druk_nr_2.pdf
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przedstawienia swoich uwag na sesji Rady Powiatu (dokładnie chodziło o zapis: świadczenia 
realizowane przez szpital powiatowy). 
 
Radny Wojciech Długoborski miał uwagę dotyczącą planu kontroli Komisji Rewizyjnej. 
Komisja zaplanował dwie kontrole i punkt pod nazwą „zapoznanie się z protokołem oraz 
wystąpieniem pokontrolnym Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z 
przeprowadzonej kontroli kompleksowej gospodarki finansowej Powiatu Gryfińskiego za lata 
2014-2017, wybranych zagadnień za okres sprzed 2014 r. oraz występujących w 2018 r.”  
Czy ten punkt można uznać jako punkt dotyczący kontroli. 
 
Radny Tomasz Mirakowski odpowiedział, że ten plan został poprawiony. Punkt pod nazwą 
„zapoznanie…” został przeniesiony do planu pracy Komisji Rewizyjnej. Dodatkowo dodano 
punkt o brzmieniu „Zapoznawanie się na bieżąco z wynikami kontroli przeprowadzanymi 
przez Referat Kontroli i Audytu Wewnętrznego Starostwa Powiatowego w Gryfinie. Analiza 
wniosków z kontroli zewnętrznych Zarządu Powiatu w Gryfinie i powiatowych jednostek 
organizacyjnych”. Dodał również uwagę, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji powinna 
mieć swój plan pracy. 
 
Radny Jerzy Zgoda powiedział, że na dzień dzisiejszy ciężko wypracować taki plan, gdyż 
nie wiadomo, czy Komisja będzie miała co rozpatrywać. Mogą ewentualnie pomyśleć  
o dokumencie związanym z procedurą rozpatrywania skarg. Radny myśli, że Komisja sama 
wypracuje odpowiednie procedury. 
 
Radny Wojciech Długoborski wracając do planu kontroli Komisji Rewizyjnej zapytał czy 
planowane będą tylko dwie kontrole. 
 
Radny Tomasz Mirakowski odpowiedział, że był jeszcze jeden punkt dotyczący 
skontrolowania budynków użyteczności publicznej pod kątem dostosowania ich do 
dostępności dla osób niepełnosprawnych. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Hubert Andrych dodał, że na Komisji 
Rewizyjnej wypracowany został wniosek, że jeżeli te dwa punkty zostaną spełnione, wówczas 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej wystąpi do Rady Powiatu z wnioskiem o rozszerzenie 
tego planu kontroli o kolejny punkty. 
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że może się wydawać, że to mało. 
Dodał, że są to punkty z poprzedniego planu kontroli Komisji Rewizyjnej z 2018r. których 
nie udało się zrealizować. Wówczas Komisja miała zaplanowane cztery kontrole z czego 
wykonała dwie. Te dwie pozostałe znajdują się w planie kontroli obecnej Komisji. 
Oczywiście w sytuacji, kiedy zostaną one wykonane Komisja zawsze może zwrócić się do 
Rady Powiatu o rozszerzenie planu. 
 
Radny Wojciech Długoborski dodał, że jest początek nowej kadencji, dlatego można zacząć 
z innego pułapu. Obiektów użyteczności publicznej jest bardzo dużo i może warto sprawdzić 
czy te wymogi dotyczące dostosowania tych budynków do dostępności dla osób 
niepełnosprawnych są spełniane. Radny uważa, że można ten punkt dopisać jako trzeci. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Roman Michalski powiedział, że członkowie Komisji 
Rewizyjnej zapewne dokładnie przeanalizowali, co mogą wykonać i ile potrzebują na to 
czasu. Taką propozycję można przedstawić na etapie dyskusji na sesji. 
 

III. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zatwierdzenia rocznego 
planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Gryfinie na 2019 r. 
(druk nr 4). 

 

Komisja przyjęła większością głosów przedstawiony projekt uchwały. 
 

W tym momencie posiedzenie Komisji opuścił Radny Tomasz Mirakowski. 
 

IV. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Gryfińskiego na 2019 rok (druk nr 5). 

 

Skarbnik Powiatu Janina Niwa na początku poinformowała, że Zarząd Powiatu zgodnie  
z ustawą o finansach publicznych wniósł o uchwalenie w uchwale budżetowej określenie 
zmian tzn. wprowadzenie zwiększenia dochodów oraz zwiększenia wydatków przy 
jednoczesnym zwiększeniu deficytu. Pani Skarbnik zaczęła omawianie budżetu od 
wprowadzenia po stronie wydatków kwoty 71.803,00 zł, jako zabezpieczenie ewentualnej 
przegranej w sądzie w związku z karą jaką wymierzyło Starostwo wykonawcy robót na 
zadanie pod nazwą „Przebudowa trasy tranzytowej w mieście Gryfino”.  Strona czyli 
wykonawca wniósł sprawę do sądu, sprawa jest w toku. Następnie przedstawiła wniosek  
o zwiększenie środków na zadanie „Poprawa bezpieczeństwa ruchu drogowego na trasach 
przejazdów szkolnych” o 400.000,00 zł. W projekcie budżetu na ten cel zaplanowane jest 
800.000,00 zł , po zmianie byłoby to 1.200.000,00 zł. Kolejne zwiększenie wydatków jest na 
cele promocyjne, chodzi tutaj o zorganizowanie „Spotkania Noworocznego”. Następnie 
zwiększenie rezerwy celowej na zadania rehabilitacji społecznej i zawodowej osób 
niepełnosprawnych o 200.000,00 zł. W projekcie budżetu na ten cel jest w rezerwie celowej 
100.000,00 zł, jednak ta kwota może się okazać niewystarczająca z racji tego, że Zakład 
Aktywności Zawodowej dopiero rozpoczyna swoją działalność. 
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski dodał, że cały plan finansowy ZAZ wynosi ponad 
2.000.000,00 zł, część pochodzi z rynku a dość duża część z tzw. SODiR-u. Jednak, aby 
uruchomić SODiR, to muszą być pieniądze z rynku a na razie tego nie ma. Z racji tego,  
że Powiat jest organem założycielskim, to należy „podać rękę”. Zakład na pewno ruszy, tylko 
potrzebny jest mu czas. 
 
Skarbnik Powiatu Janina Niwa kontynuowała omawianie budżetu mówiąc, że kolejna 
pozycja związana jest ze środkami zaplanowanymi w ochronie zdrowia w wysokości 
300.000,00 zł z zamiarem przeznaczenia ich na wsparcie finansowe dla szpitala w formie 
pożyczki, bądź podwyższenie kapitału. Zarząd wnosi o przeniesienie tych środków na 
wydatki majątkowe na podwyższenie kapitału zakładowego w spółce z o.o. „Szpital 

http://bip.gryfino.powiat.pl/uchwradaproj/20194/druk_nr_4.pdf
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Powiatowy w Gryfinie” oraz zwiększenie tej kwoty o 200.000,00 zł. Łącznie byłaby to kwota 
500.000,00 zł. 
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski dodał, że w momencie tworzenia projektu budżetu 
widać było, że sytuacja finansowa szpitala się pogarsza. Zarząd na bieżąco zapoznawał się z 
różnymi problemami z którymi boryka się szpital. Chodzi m.in. o rosnące wynagrodzenia 
lekarzy i pracowników służby zdrowia. W projekcie budżetu przyjęta była kwota 300.000,00 
zł na pomoc dla szpitala, natomiast Zarząd zawnioskował o zwiększenie tej kwoty do 
500.000,00 zł. Zaznaczył również, aby nie była to pożyczka, która zapewne pozostałaby 
bezzwrotna, tylko objęcie kapitałów przez Starostwo. Celem jest zwiększenie udziałów  
i zmiana proporcji (docelowo jest to osiągnięcie przewagi nad Domem Lekarskim, 
współudziałowcem Powiatu).  
 
Skarbnik Powiatu Janina Niwa przedstawiła kolejne zwiększenie wydatku majątkowego  
o 100.000,00 zł na dostosowanie budynku DPS w Moryniu do wymogów 
przeciwpożarowych. 
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski uzupełnił, że DPS w Moryniu jest prowadzony 
przez Zgromadzenie Sióstr Benedyktynek Samarytanek Krzyża Chrystusowego, natomiast 
właścicielem budynku jest Starostwo. Zeszłoroczna kontrola zakończyła się dwiema 
decyzjami. Jedna dla Zgromadzenia Sióstr, jako dla prowadzącego a druga, bez 
uwzględnienia warunków dzierżawy wystawiona na Powiat. Nawet, jeżeli decyzja zostanie 
uchylona ze względu na umowę dzierżawy, to Zgromadzenie Sióstr nie będzie w stanie 
samodzielnie poradzić sobie z tą inwestycja. 
 
Skarbnik Powiatu Janina Niwa kontynuowała mówiąc o wniosku na przeznaczenie 
40.000,00 zł na DPS w Dębcach na remont placu przed budynkiem głównym. Kolejna sprawa 
dotyczy zwiększenia wydatków z tytułu realizacji projektu „Aktywny samorząd” przez PCPR 
w Gryfinie. Dodała, że są to środki z PFRON, które wpłynęły w roku ubiegłym czyli 2018. 
Umowa przewidywała, że realizacja tego programu kończy się na przełomie stycznia/lutego 
2019 r. stąd wniosek o ustanowienie wydatków na dokończenie tego programu. Kolejne 
zwiększenie o 147.500,00 zł na pokrycie skutków regulacji wynagrodzeń w ZSP w Gryfinie. 
Regulacja ta miała miejsce w czwartym kwartale 2018 r.  
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski dodał, że ta regulacja dotyczy administracji, gdyż 
część pracowników nie osiągała wprost najniższego wynagrodzenia. Inne jednostki 
wprowadziły taką regulację wcześniej. 
  
Skarbnik Powiatu Janina Niwa kontynuowała mówiąc, że Poradnia Psychologiczno-
Pedagogiczna pozyskała środki z PFRON na realizację projektu „ stabilne zatrudnienie osoby 
niepełnosprawnej w administracji” w kwocie 11.100,00 zł. Kwota ta zwiększa dochody  
i wydatki budżetu. Ostatnią pozycją jest wprowadzenie po stronie dochodów i wydatków 
kwoty 1.743.476,00 zł na realizację projektu o dostosowaniu istniejącej infrastruktury 
szkolnictwa zawodowego w powiecie gryfińskim do rynku pracy. Są to środki  
z Regionalnego Programu Operacyjnego. Już w roku ubiegłym Powiat złożył wniosek, 
niestety nie otrzymał dofinansowania, jednak jego lokata w hierarchii składania wniosków 
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była na dość dobrym miejscu. W związku z tym, jeżeli Powiat zdąży zrealizować program do 
czerwca tego roku to jest możliwość uzyskania dofinansowania. 
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski uzupełnił, że projekt ten został odrzucony,  
w związku z tym nie znajdował się w projekcie budżetu na 2019 r. Jednak w grudniu 
otrzymano pismo z Wojewódzkiego Urzędu Pracy o możliwości dofinansowania wcześniej 
złożonego projektu.  
 
Skarbnik Powiatu Janina Niwa podsumowała, że kwota zmian, która powodowałaby 
zwiększenie dochodów to 1.754.576,00 zł, wydatków 3.017.496,00 zł, natomiast wartość 
deficytu wzrosłaby o kwotę 1.262.892,00 zł i finansowana byłaby wynikiem finansowanym z 
2018 r. jako wolne środki. Reasumując dochody przewidywane są na poziomie 94.860.907,00 
zł, wydatki budżetu 103.123.800,00 zł, deficyt budżetu na poziomie 8.262.892,00 zł, 
natomiast pozostałe kategorie przychody budżetowe wyniosłyby 9.032.892,00 zł, rozchody 
770.000,00 zł. Deficyt budżetowy finansowany byłby przychodami pochodzącymi z kredytu 
bankowego w wysokości 5.000.000,00 zł i kwotą wolnych środków jako wyniku z 2018 r. 
3.262.892.00 zł. Te dwa źródła finansowałyby deficyt. Przychód budżetu stanowi kredyt 
bankowy oraz wynik finansowy z 20018 r. Klasyczny podział, to dochody dzieli się na 
bieżące i majątkowe. Ustawa o dochodach jednostek samorządu terytorialnego wyróżnia trzy 
podstawowe grupy tych dochodów. Są to dochody własne, które w projekcie budżetu 
stanowią ponad 45% ogółu planowanych dochodów, drugą grupą dochodów jest subwencja 
ogólna, która stanowi ponad 34% ogółu planowanych dochodów budżetu, ostatnią grupę tak 
prezentowanych dochodów stanowią dotacje z budżetu Państwa, które stanowią ponad 19% 
planowanych dochodów. Klasyczny podział wydatków budżetowych jest na bieżące, które w 
budżecie Powiatu stanowią ponad 78% i majątkowe, które stanowią ponad 21%. Do 
wydatków majątkowych zaliczamy nakłady przeznaczone na konkretne zadania inwestycyjne. 
Wartość wydatków majątkowych wynosi ponad 22.000.000,00 zł. Wydatki bieżące finansują 
sferę bieżącą, ale mogą być również przeznaczane na przedsięwzięcia inwestycyjne. 
Największy udział w wydatkach zostaje skierowany na wynagrodzenia i składki od nich 
naliczane, stanowią one ponad 39% ogółu planowanych wydatków, natomiast kwota na  cele 
statutowe to ponad 21.000.000,00 zł. Wydatki o charakterze dotacji udzielonych stanowią 
ponad 12% ogółu planowanych wydatków. Wydatki związane z obsługą długu stanowią 0,4% 
planowanych wydatków ogółem, wydatki związane ze świadczeniami na rzecz osób 
fizycznych nie będące wynagrodzeniami stanowią ponad 3% ogółu planowanych wydatków. 
Środki związane z realizacją projektu z udziałem środków Europejskich stanowią pozostałą 
kwotę wydatków. Po stronie wydatków musi być planowana rezerwa, której minimalna 
granica, to 0,1% planowanych wydatków a maksymalna 1%. W tym projekcie budżetu 
zaplanowano rezerwę ogólną, która wynosi 500.000,00 zł i stanowi 0,40% ogółu wydatków. 
Obok rezerwy ogólnej funkcjonują rezerwy celowe i kwota tych rezerw nie może przekroczyć 
5% planowanych wydatków ogólnych. Kwota rezerwy celowej kształtuje się na poziomie 
2.030.176,00 zł, co stanowi 1,97% planowanych wydatków ogółem. W kwestii wyników 
rocznych deficyt kształtuje się na poziomie 8.262.000,00 zł oraz nadwyżka operacyjna 
wynosi 4.138.343,00 zł. Poziom długu publicznego na koniec grudnia 2019 r. osiągnie 
planowany poziom 11.900.000,00 zł przy uwzględnieniu, że uchwała budżetowa na 2019 r. 
zostanie wykonana. Oprócz podstawowych kategorii budżetu tych wcześniej wspomnianych 
przez Panią Skarbnik, projekt uchwały przewiduje określony katalog upoważnień Rady 
Powiatu dla Zarządu. Związane one są z zaciąganiem zobowiązań o charakterze bieżącym jak 
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również z możliwością dokonywania przesunięć po stronie wydatkowej z wyjątkiem 
przesunięć między działami. Równocześnie z projektem uchwały budżetowej Zarząd 
zobowiązany jest przedłożyć Wieloletnią Prognozę Finansową. Okres obowiązywania 
prognozy od 2019 do 2039 r. Składa się ona z trzech załączników. Pierwszy załącznik  
o wartościach liczbowych prezentuje dochody, wydatki podstawowych kategorii i odpowiada 
na pytanie, jak kształtują się w danym roku podstawowe wskaźniki, które wpływają na ocenę 
sytuacji finansowej danej jednostki i pokazują dług w każdym roku. Załącznik nr. 2 
przedstawia część opisową tych wielkości. Załącznik nr. 3 przedstawia przedsięwzięcia 
wieloletnie, jego celem jest podkreślenie, jakie kwoty limitów przypadają na dany rok. Budżet 
jest roczny, a tutaj są zaciągnięte zobowiązania na przyszłe lata w związku z czym Rada 
Powiatu winna wskazać daną kwotę limitu wydatków na dane przedsięwzięcie w danym roku, 
jak również wskazać kwotę ostateczną(łączne zobowiązanie) przeznaczoną na to 
przedsięwzięcie. 
 
Radny Wojciech Długoborski zapytał o pozycje w wydatkach majątkowych mianowicie na 
czym ma polegać budowa systemu parkingowego na parkingu przy ul. 9 Maja w Gryfinie  
w kwocie 100.000,00 zł. 
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że Starostwo przymierza się do tego, 
aby wprowadzić szlabany. Chodzi o rozwiązanie problemu z brakiem miejsc parkingowych 
na parkingu należącym do Starostwa. W godzinach otwarcia urzędu mieszkańcy pobliskich 
bloków zostawiają swoje samochody blokując w ten sposób miejsca dla osób chcących 
skorzystać z usług Starostwa. Ten problem zapewne będzie narastać. Kwestia funkcjonowania 
parkingu po zamknięciu urzędu jest jeszcze do ustalenia. 
 
Radny Wojciech Długoborski zapytał również o planowany wydatek w postaci kupna 
samochodu. 
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że chodzi o zakup samochodu 
terenowego dla Starostwa. W zeszłym rok były zaplanowane środki w budżecie w kwocie 
100.000,00 zł na ten cel, jednak wówczas koszt takiego samochodu wynosił ponad 
120.000,00 zł i cel nie został zrealizowany. Samochód, który Starostwo obecnie posiada ma 
ponad 20 lat i odpowiedni ku temu przebieg a biorąc pod uwagę, że jest bardzo często 
wykorzystywany i potrzebny należy pomyśleć o zmianie. 
 
Radny Wojciech Długoborski miał pytanie w związku z inwestycją, jaką jest rozbudowa 
szpitala. W projekcie budżetu jest zapis, że 5.000.000,00 zł Powiat otrzyma w formie dotacji. 
Co w sytuacji, gdy owej dotacji nie otrzyma. 
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że w pierwszej wersji budżetu 
zapisana była kwota łącznie z vat ok.8.000.000,00 zł. Składał się na to kredyt plus własne 
środki, które pokrywały vat. W związku z tym, że w roku 2018 Starostwo uzyskało stosowne 
dokumenty mogło starać się o dotacje ze Skarbu Państwa. Spółka z o.o. „Szpital Powiatowy 
w Gryfinie” w ramach programu „Jowisz” musiała wykazać na podstawie wskaźników, że ta 
inwestycja jest konieczna. Należało zdobyć konkretną ilość punktów. Na bazie tej oceny 
Wojewoda wydał stosowną decyzję administracyjną, która stwierdzała, że ta inwestycja jest 
jak najbardziej celowa. Dodatkowo potrzebna była opinia Marszałka co do konkurencyjności, 
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i ona również jest pozytywna. Właśnie ta dokumentacja upoważnia Powiat do starania się o te 
środki. Powiat musiał, oczywiście z założeniem otrzymania dotacji spełnić proporcję, która 
umożliwiała otrzymanie dotacji a jest to 50% wkładu własnego. W sytuacji, gdy w ciągu roku 
budżetowego Skarb Państwa odmówi dotacji, Powiat wróci do pierwotnej wersji. Równolegle 
Powiat stara się również o dotacje z Urzędu Marszałkowskiego w ramach lokalnego 
programu rewitalizacyjnego. Starosta dodał, że dyskusja o to czy budować szpital czy nie, 
toczy się od lat. Starostwo widzi potrzebę bieżącego wpływania na to co się dzieje w szpitalu, 
gdyż współudziałowiec jest trochę pasywny i zgłasza chęć sprzedaży swoich udziałów.  
W 2015 r. zmieniła się ustawa o szpitalach, stwierdzono, że ta gałąź powinna być w dużej 
części publiczna. 
 
Skarbnik Powiatu Janina Niwa dodała, że w wartości brutto w budżecie na rozbudowę 
szpitala jest przeznaczone 13.000.000,00 zł, z tego na nakłady majątkowe ponad 
10.000.000,00 zł a vat ma ponad 2.400.000,00 zł. Pani Skarbnik dodała, że Powiat ma prawo 
do odliczania Vat. Oczywiście po ówczesnym zainwestowaniu. 
 

Komisja przyjęła większością głosów przedstawiony projekt uchwały. 
 
 

V. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie uchwalenia zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2019-
2039 (druk nr 6 ). 

 
 

Komisja przyjęła większością głosów przedstawiony projekt uchwały. 
 
 
Ad. 6  Sprawy różne, informacje i wnioski. 
 
- brak; 
 
 
 
Na tym posiedzenie zakończono o godz. 15:20. 
 
 
Protokół sporządziła: 
 
 
Barbara Stachoń 
 
  
 Przewodniczący Komisji 

 

 Hubert Andrych 
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